
 

Valtuutettu Jari-Antti Hörkön ym. valtuustoaloite koskien kaupunkipuron 
kunnostamista 
 
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022 § 111      
     
 
 
 

Valtuutettu Jari-Antti Hörkkö luki ja jätti seuraavan 8 valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen:  
 
”Kaupunkipurot ovat tärkeä osa kaupunkien maisemaa ja niiden merkitys 
on vähäistä vesimäärää suurempi. 
 
Purot ja varsinkin kaupunkipurot ovat viime aikoina nousseet esiin, hyvänä 
esimerkkinä Kuninkojan onnistunut kunnostushanke. Voisiko Naantalilla 
olla oma kaupunkipuro? Mielestäni kyllä voisi, nimittäin Luolalanjärvestä 
Kylpylänlahteen virtaava puro. Tällä hetkellä kalan nousu puroon on 
olematonta tai vähäistä. Uskon, että oikeilla kunnostustoimilla jopa 
taimenen nouseminen kutemaan voisi olla tulevaisuudessa mahdollista. 
Samalla kalan nouseminen Luolalanjärveen voitaisiin turvata. 
Suurimpina ongelmina lienee virtaaman vähäisyys varsinkin kesäaikaan ja 
veden lämpötilan nouseminen liian korkeaksi. 
 
Taloudellisestihan hankkeen kustannukset eivät saisi nousta kovin 
korkealle, koska kunnostuksen suurin merkitys olisi lähinnä symbolinen 
sekä virkistysarvollinen. Tosin merkitystä luonnonkalan arvostusta kohtaan 
ei voi väheksyä. Siksi hanke tulisi tehdä yhteistyöhankkeena. Esimerkiksi 
Valonia on osallistunut vastaavanlaisiin hankkeisiin. Voisiko valmistelussa 
käyttää opiskelijayhteistyötä? Pro Luolalanjärven luulisi myös kiinnostuvan 
asiasta. 
 
Eli yhteenvetona esitän, että kaupunki mahdollistaa yhdessä 
yhteistyökumppaneiden kanssa Luolalanjärvestä Kylpylänlahteen laskevan 
puron kunnostamisen kalatieksi Luolalanjärveen sekä taimenen 
kutupuroksi.” 

   
Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 28.11.2022 § 364      
     
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  

ympäristöpalveluiden valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään ympäristöpäällikkö Saija 
Kajala.  
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   



 
Ympäristö- ja rakennuslautakunta 14.11.2023 § 79    
  
     
 
 
 
 
Valmistelija Ympäristöpäällikkö Saija Kajala 3.11.2023 

 
Naantalin kaupunki on mukana Valonian koordinoimassa Varsinais-
Suomen Helmikunnat 2 -hankkeessa, jossa on Naantalin kaupungin lisäksi 
mukana Kaarina, Lieto, Paimio, Raisio, Salo, Somero ja Uusikaupunki. 
Yhteishankkeessa tehdään luonnonhoitotöitä vuosina 2023–2024 
erityisesti perinneympäristöissä. Hankkeen aikana inventoidaan myös 
pienvesiä ja laaditaan pienvesien kunnostus- ja suojelusuunnitelmia. 
 
Naantalin kaupungin ympäristönsuojelu on käynyt elokuun lopulla 2023 
maastossa yhdessä Valonian vesi- ja luontoasiantuntijan kanssa. 
Maastokäynnillä kuljettiin puronvarsi Luolalanjärveltä aina merelle asti ja 
havainnoitiin kalojen kulkuesteitä ja kunnostustarpeita puron kulkureitin 
varrella. Käynnistä on tehty muistio, jossa vesi- ja luontoasiantuntija on 
antanut suosituksia mahdollisista kunnostustoimenpiteistä. 
 
Oheismateriaali: 
- Muistio 25.8.2023 
- Kartta 
 

Esittelijä Ympäristöpäällikkö 
 

Päätösehdotus Luolalanjärven puron kunnostaminen monitavoitteisesti on 
luonnon ja virkistyksen kannalta parhaimmillaan myönteinen 
ja siten kannatettava toimenpide. Etenkin hulevesien 
hallinnan asettamien vaatimusten huomioon ottamiseksi on 
puron kunnostuksen suunnittelu toteutettava yhteistyössä 
vesihuoltolaitoksen ja yhdyskuntatekniikan kanssa. 
Kunnostusta voidaan mahdollisesti toteuttaa pieninkin 
toimenpitein. Puron kunnostaminen otetaan selvitystyön alle. 

  
Päätös Ympäristöpäällikön päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 342        
1193/00.01.02.03/2022     
 
   
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee ympäristöpalveluiden 
valtuutettu Jari-Antti Hörkön ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Jari-Antti Hörkön ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  



Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


